

中国公众对器官分配的态度及偏好调查问卷
Questionnaire on Public Attitudes and Preferences toward Organ Allocation in China

参与者告知声明

亲爱的参与者:

诚邀您参与一项关于中国公众对器官捐献与分配态度和偏好的调查研究。本研究旨在了解公众对当前器官捐献与分配制度的认知与偏好, 以期相关政策完善提供参考。问卷填写大约需要 10–15 分钟。

您的参与完全基于自愿。您可以拒绝参与或在任何时间退出, 而不会受到任何处罚或不良后果。本研究预计不会给您带来任何风险。我们将严格保护您的隐私。所有回答均将匿名收集和保存, 仅用于学术研究, 不会在任何研究成果或出版物中透露您的个人身份。

继续填写问卷即表示您已知情同意参与本研究。衷心感谢您为本研究付出的时间和贡献。

Participant Information Statement

Dear interviewee:

You are invited to take part in a research survey on public attitudes and preferences regarding organ donation and allocation in China. The aim of this study is to better understand public awareness and preferences concerning the current system of organ donation and allocation, with a view to informing future policy development. The survey will take approximately 10–15 minutes to complete.

Your participation is entirely voluntary. You may decline to participate or withdraw at any time without penalty or consequence. There are no foreseeable risks associated with participation in this study. All responses will be kept strictly confidential. Data will be collected and stored anonymously, and will be used solely for academic research purposes. No individual participant will be identifiable in any reports or publications arising from this research.

By proceeding with the survey, you indicate your informed consent to participate. We sincerely thank you for your valuable time and contribution.

【第一部分: 人口统计学信息】

【Part I: Demographic Information】

1、您的身份类别是: [单选题] *

Your identity category: [Single choice]*

- | | |
|------------------------------|----------------------|
| ☐ 普通公众 | General public |
| ☐ 医疗专业人员 | Medical professional |
| ☐ 医学生 | Medical student |

2、您的性别: [单选题] *

Your gender: [Single choice] *

- | | |
|-------------------------|-------|
| ☐ 男 | Men |
| ☐ 女 | Women |

3、您的年龄段: [单选题] *

Your age group: [Single choice] *

- | | |
|-------------------------------|-----------------|
| ☐ 18~25 岁 | 18~25 years old |
| ☐ 26~30 岁 | 26~30 years old |
| ☐ 31~40 岁 | 31~40 years old |
| ☐ 41~50 岁 | 41~50 years old |
| ☐ 51~60 岁 | 51~60 years old |

- 61~70 岁 61~70 years old
- 81~90 岁 81~90 years old
- 90 岁以上 over 90 years old

4、您的婚姻状况是: [单选题] *

Your marital status: [Single choice] *

- 未婚 Single
- 已婚 Married
- 离异/丧偶 Divorced / Widowed
- 其他 (请注明) ____ Other (please specify) _____

5、您目前的最高教育程度是: [单选题] *

Your highest level of education: [Single choice] *

- 没有受过任何教育 No formal education
- 小学 Primary school
- 初中 Junior high school
- 高中 High school
- 大学专科 College diploma (Associate degree)
- 大学本科 Bachelor's degree
- 研究生及以上 Master's degree or above

6、您是否信仰宗教: [单选题] *

Do you have a religious belief? [Single choice] *

- 是 Yes
- 否 No
- 不知道 Not sure

7、您所在 (常居住地) 地区/省份是: [填空题] *

Your current place of residence (region/province): [please specify] *

8、以下哪项最能描述您目前的就业状况: [单选题] *

Which of the following best describes your current employment status? [Single choice] *

- 全职就业 Employed full-time
- 兼职就业 Employed part-time
- 失业, 正在找工作 Unemployed, seeking work
- 失业, 不打算找工作 Unemployed, not seeking work
- 已退休 Retired
- 学生 Student

9、您当前的月收入情况是: [单选题] *

Your current monthly income: [Single choice] *

- 2000 元以下 Below 2,000 RMB
- 2000~5000 元 2,000~5,000 RMB

- 5000~10000 元 5,000–10,000 RMB
- 10000~15000 元 10,000–15,000 RMB
- 15000~20000 元 15,000–20,000 RMB
- 20000 元以上 Above 20,000 RMB

10、您目前的身体健康状况是: [单选题] *

Your current health condition: [Single choice] *

- 非常健康 Very healthy
- 比较健康 Relatively healthy
- 一般 Average
- 比较不健康 Relatively unhealthy
- 很不健康 Very unhealthy

【第二部分: 个人对器官捐赠和器官移植的态度】

【Part II: Personal Attitudes toward Organ Donation and Transplantation】

1、您是否已经决定好要不要捐献器官?[单选题] *

Have you already decided whether or not to donate your organs? [Single choice] *

- 是, 已经决定好了 Yes, I have made a decision
- 否, 我还没决定好 No, I have not decided yet

2、您是否已经决定捐献或不捐献器官? 或者决定让他人来代替您做出决定? [单选题] *

Have you decided to donate or not donate your organs, or to let someone else decide on your behalf? [Single choice] *

- 我决定捐献器官
(依赖于 (题目: 您是否已经决定好要不要捐献器官?) 第 1 个选项: 是, 已经决定好了)
- I decided to donate my organs
(Depends on the first option: “Yes, I have made a decision” (Have you already decided whether or not to donate your organs?))
- 我决定不捐献器官
(依赖于 (题目: 您是否已经决定好要不要捐献器官?) 第 1 个选项: 是, 已经决定好了)
- I decided not to donate my organs
(Depends on the first option: “Yes, I have made a decision” (Have you already decided whether or not to donate your organs?))
- 我决定让另一个人自由决定
(依赖于 (题目: 您是否已经决定好要不要捐献器官?) 第 1 个选项: 是, 已经决定好了)
- I decided to let another person decide
(Depends on the first option: “Yes, I have made a decision” (Have you already decided whether or not to donate your organs?))

3、您是否已经将您的捐献决定记录在案, 例如在器官捐献卡中?[单选题] *

Have you formally recorded your donation decision, such as in an organ donor card? [Single choice] *

- 是的, 我已经在器官捐献者卡或器官移植网站上登记并记录
(依赖于 (题目: 您是否已经决定好要不要捐献器官?) 第 1 个选项: 是, 已经决定好了)
- Yes, I have registered my decision on an organ donor card or the organ transplant website
(Depends on the first option: “Yes, I have made a decision” (Have you already decided whether or not to donate your organs?))

○不, 虽然我已经决定好, 但还没有真正记录我的决定

(依赖于 (题目: 您是否已经决定好要不要捐献器官?) 第 1 个选项: 是, 已经决定好了)

不, 虽然我已经决定好, 但还没有真正记录我的决定

(依赖于 (题目: 您是否已经决定好要不要捐献器官?) 第 1 个选项: 是, 已经决定好了)

○ No, although I have made a decision, I have not yet formally recorded it

(Depends on the first option: “Yes, I have made a decision” (Have you already decided whether or not to donate your organs?))

○ No, although I have made a decision, I have not yet formally recorded it

(Depends on the first option: “Yes, I have made a decision” (Have you already decided whether or not to donate your organs?))

4、您为什么同意器官捐献? 请说明您最重要的原因。[单选题] *

Why do you agree to donate your organs? Please indicate the most important reason. [Single choice] *

○我想帮助他人

○I want to help others

○我想为自己的死亡赋予意义

○I want to give meaning to my death

○自己的器官在死后毫无用处

○My organs are of no use after death

○因为器官稀缺, 所以有必要捐献器官

○Organs are scarce, so donation is necessary

○由于个人或职业经历

○Due to personal or professional experience

○其他原因 (请注明) _____

○Other (please specify) _____

依赖于 (题目: 您是否已经决定捐献或不捐献器官? 或者决定让他人来代替您做出决定?) 第 1 个选项: 我决定捐献器官; (题目: 您是否已经将您的捐献决定记录在案, 例如在器官捐献卡中?) 第 1 个选项: 是的, 我已经在器官捐献者卡或器官移植网站上登记并记录。

Depends on the first option of: “Yes, I have made a decision” (Have you decided to donate or not?)

AND the first option of: “Yes, I have registered my decision on an organ donor card or the organ transplant website” (Have you formally recorded your donation decision?).

5、您为什么没有记录您的决定? 请说明您认为最重要的原因。[单选题] *

Why have you not recorded your decision? Please indicate the most important reason. [Single choice] *

○我不知道如何记录我的决定

○ I don't know how to record my decision

○我不想处理这个问题

○ I don't want to deal with it

○我仍对自己的决定犹豫不决

○ I am still hesitant about my decision

○我害怕捐献的器官会被滥用

○ I fear my donated organs may be misused

○我害怕医护人员不会尽全力挽救我的生命

○ I fear medical staff may not make full efforts to save my life

○我还没有机会决定

○ I haven't had the chance to decide yet

○其他原因 (请注明) _____

○Other (please specify) _____

依赖于 (题目: 您是否已经将您的捐献决定记录在案, 例如在器官捐献卡中?) 第 2 个选项: 不, 虽然我已经决定好, 但还没有真正记录我的决定。

Depends on the second option of: “No, although I have made a decision, I have not yet formally recorded it” (Have you formally recorded your donation decision?).

6、您为什么不同意器官捐献? 请指出您认为最重要的原因。[单选题] *

Why do you disagree with organ donation? Please indicate the most important reason. [Single choice] *

- 我害怕捐献的器官会被滥用
- 我害怕医护人员不会尽全力挽救我的生命
- 出于宗教、伦理或精神原因
- 我对器官摘除以及它对身体造成的损害感到恐惧
- 我害怕或不确定在器官摘取过程中自己是否真的会死亡
- 我反对延长生命的措施
- 由于个人或职业经历
- 其他原因（请注明）_____
- I fear my donated organs may be misused
- I fear medical staff may not make full efforts to save my life
- For religious, ethical, or spiritual reasons
- I am afraid of organ removal and the damage it causes to the body
- I am afraid or unsure whether I would truly die during organ removal
- I oppose life-prolonging measures
- Due to personal or professional experience
- Other (please specify) _____

依赖于（题目： 题目： 您是否已经决定捐献或不捐献器官？ 或者决定让他人来代替您做出决定？ ）第 2 个选项： 我决定不捐献器官； （题目： 您是否已经将您的捐献决定记录在案， 例如在器官捐献卡中？）第 1 个选项： 是的， 我已经在器官捐献者卡或器官移植网站上登记并记录。

Depends on the second option of: “No, I decided not to donate my organs”(Have you decided to donate or not donate your organs, or to let someone else decide on your behalf?) AND the first option of :“Yes, I have registered my decision on an organ donor card or the organ transplant website”(Have you formally recorded your donation decision?).

7、您为什么让他人来决定您是否捐献器官？请说明您认为最重要的原因。[单选题] *

Why do you let someone else decide whether to donate your organs? Please indicate the most important reason. [Single choice] *

- 我相信这个人会做出正确的决定
- 这样我就不用自己做决定了
- 这个人会确定我是否真的死亡
- 这个人具有医学专业知识
- 其他原因（请注明）_____
- I trust this person to make the right decision
- So that I don't have to make the decision myself
- This person can confirm whether I am truly deceased
- This person has medical expertise
- Other (please specify) _____

依赖于（题目： 您是否已经决定捐献或不捐献器官？ 或者决定让他人来代替您做出决定？ ）第 3 个选项： 我决定让另一个人自由决定； （题目： 您是否已经将您的捐献决定记录在案， 例如在器官捐献卡中？）第 1 个选项： 是的， 我已经在器官捐献者卡或器官移植网站上登记并记录。

Depends on the third option of : “I decided to let another person decide” (Have you decided to donate or not donate your organs, or to let someone else decide on your behalf?) AND the first option of :“Yes, I have registered my decision on an organ donor card or the organ transplant website”(Have you formally recorded your donation decision?).

8、为什么您还没有对器官捐献做出决定？请说明您认为最重要的原因。[单选题] *

Why have you not yet made a decision about organ donation? Please indicate the most important reason. [Single choice] *

- 我仍未决定或我无法决定
- 我还没有参与或没有充分参与这个话题
- 我不想讨论这个话题， 尤其是涉及到自己的死亡
- 我害怕捐献的器官会被滥用
- 我担心医护人员不会尽全力挽救我的生命
- I still haven't decided or cannot decide
- I haven't engaged with or fully considered this topic
- I don't want to discuss it, especially concerning my own death
- I fear my donated organs may be misused
- I worry medical staff may not make full efforts to save my life

- 我想让我的家人来自由决定是否捐献我的器官 ○ I want my family to freely decide whether to donate my organs
- 其他原因 (请注明) _____ ○Other (please specify) _____

依赖于 (题目: 您是否已经决定好要不要捐献器官?) 第 2 个选项: 否, 我还没决定好。

Depends on the second option of: “No, I have not decided yet”(Have you already decided whether or not to donate your organs?).

9、在您的家人、朋友或熟人中, 是否至少有一个人正在考虑捐献器官或已在死后捐献了器官? [单选题] *

Among your family, friends, or acquaintances, is there at least one person who is considering donating organs or has donated after death? [Single choice] *

- 是的, 至少有一个人正在考虑捐献器官 ○ Yes, at least one person is considering donating
- 是的, 至少有一个人捐献过器官 ○Yes, at least one person has donated
- 没有 ○ No
- 我不确定 ○ I'm not sure

10、在您的家人、朋友或熟人中, 是否至少有一个人正在等待捐献器官或已经进行了移植? [单选题] *

Among your family, friends, or acquaintances, is there at least one person waiting for an organ transplant or who has received a transplant? [Single choice] *

- 是的, 至少有一个人正在等待捐献器官 ○ Yes, at least one person is waiting for an organ
- 是的, 至少有一个人已经用捐献者的器官进行了移植 ○Yes, at least one person has received an organ transplant
- 没有 ○ No
- 我不确定 ○ I'm not sure

11、在何时以及在哪些情况下可以摘取器官, 有不同的法律规定。您更倾向于以下哪种规定? [单选题] *

There are different legal regulations, when and in which cases organs may be removed. Which of the following regulations you prefer? [Single choice] *

- 推定同意 (如果去世者在生前并未明确表示不同意器官捐献, 那么可以默认其同意捐献; 在一些情况下, 如果去世者没有做出决定, 家属也有权不同意捐献) ○ Presumed consent (If a deceased person does not expressly disagree to an organ donation during lifetime, the organs can be removed for transplantation. In some cases, relatives have the additional right to disagree if there is no decision of the deceased person.)
- 明确同意 (只有在去世者生前明确同意的情况下, 才可以摘取器官; 如果没有同意, 则不可移植任何器官。如果没有记录其生前决定, 则由家属根据逝者意愿推测是否捐献) ○ Consent solution (Donor organs can only be removed when the deceased person has agreed during lifetime. Is there no agreement, no organs can be transplanted. If there is no documentation about the decision, the relatives of the deceased person are asked to decide about organ donation with the deceased person in mind.)
- 没有特别偏好 (我对摘取器官的法律规定没有特别的偏好) ○ It does not matter to me which legal regulations are used to remove donor organs

12、您对器官捐献的了解程度如何? [单选题] *

How well do you understand organ donation? [Single choice] *

- ☐ 非常了解 ☐ Very knowledgeable
- ☐ 比较了解 ☐ Relatively knowledgeable
- ☐ 基本了解 ☐ Basically knowledgeable
- ☐ 不太了解 ☐ Not very knowledgeable
- ☐ 完全不了解 ☐ Completely unfamiliar

13、总体而言，您对逝世后的器官捐献有何看法? [单选题] *

Overall, what is your attitude toward deceased organ donation? [Single choice] *

- ☐ 非常积极 ☐ Very positive
- ☐ 比较积极 ☐ Relatively positive
- ☐ 中立 ☐ Neutral
- ☐ 比较消极 ☐ Relatively negative
- ☐ 非常消极 ☐ Very negative

14、你对中国的器官捐献系统的公平性如何评价? [单选题] *

How would you evaluate the fairness of China's organ donation system? [Single choice] *

- ☐ 非常公平 ☐ Very fair
- ☐ 较为公平 ☐ Fair
- ☐ 一般 ☐ Neutral
- ☐ 较不公平 ☐ Unfair
- ☐ 非常不公平 ☐ Very unfair
- ☐ 我没有足够的知识来评估这个系统 ☐ I don't have enough knowledge to assess this system

15、如果接受逝世后捐献者的器官移植可以帮助您生存，您会接受吗?[单选题] *

Would you accept for yourself a deceased donor organ for transplantation if this could help you to survive?[Single choice]*

- ☐ 愿意 ☐ willing
- ☐ 不愿意 ☐ unwilling
- ☐ 还没决定/不确定 ☐ undecided

16、是否应该由社会来承担逝世后器官捐献者的葬礼费用?[单选题] *

Should society cover funeral expenses for deceased organ donors? [Single choice] *

- ☐ 是 ☐ Yes
- ☐ 否 ☐ No

17、如果以支付葬礼费用作为回报，您会愿意捐献器官吗?[单选题] *

If funeral expenses were covered as a reward, would you be willing to donate your organs? [Single choice] *

- ☐ 是 ☐ Yes

- 否 ○ No
○我不确定 ○ Not sure

依赖于（题目：您是否已经决定好要不要捐献器官？）第 2 个选项：否，我还没决定好；或者（题目：您是否已经决定捐献或不捐献器官？或者决定让他人来代替您做出决定？）第 2 个选项：我决定不捐献器官。

Depends on the second option of: “No, I have not decided yet”(Have you already decided whether or not to donate your organs?) OR the second option of: “I decided not to donate my organs”(Have you decided to donate or not donate your organs, or to let someone else decide on your behalf?).

18、在您看来，在中国，以下哪些规定适用于摘取逝世后捐献者的器官？[多选题] *

Which of the following regulations do you think apply in China for removing posthumous donor organs? [Multiple choice] *

- 如果不知道有关器官捐献的个人决定，则要求亲属做出决定 ○ Relatives are required to decide if the deceased's wishes are unknown
- 逝世后器官捐献者本人必须同意器官捐献 ○ The deceased must have consented to organ donation
- 有关器官捐献的决定一般都要进行登记 ○ Organ donation decisions generally need to be registered
- 除非该人已登记其不同意，否则每个人都自动成为逝世后器官捐献者 ○ Everyone automatically becomes a donor unless refusal is registered

【第三部分：个人对器官分配的态度与偏好】

【Part III: Individual Attitudes and Preferences toward Organ Allocation】

1、您认为下列器官分配的标准，公平程度如何？（请选择最能描述您感觉的数字。其中 1 代表“非常公平”，2 代表“很公平”，3 代表“稍公平”，4 代表“中立”，5 代表“稍不公平”，6 代表“很不公平”，7 代表“非常不公平”。）[矩阵单选题] *

How fair do you think the following standards for organ allocation are?(Please select the number that best reflects your view. 1 = Very fair, 2 = Quite fair, 3 = Somewhat fair, 4 = Neutral, 5 = Somewhat unfair, 6 = Unfair, 7 = Very unfair.) [Matrix single-choice] *

Allocation Principles	1	2	3	4	5	6	7
病重者优先(sickest first: priority to the most severely ill individuals)	☐	☐	☐	☐	☐	☐	☐
先到先得(first come, first served: priority based on waiting time)	☐	☐	☐	☐	☐	☐	☐
预后 (prognosis: favoring those expected to gain the greatest number of life-years post-transplant)	☐	☐	☐	☐	☐	☐	☐
行为 (behaviour: favoring patients whose illness was not self-inflicted)	☐	☐	☐	☐	☐	☐	☐
前瞻性价值 (prospective value: favoring individuals with potential future societal contributions)	☐	☐	☐	☐	☐	☐	☐
Attention check: Please choose “Very fair” for this item.	☐	☐	☐	☐	☐	☐	☐
年轻者优先 (younger first: priority for children or younger patients)	☐	☐	☐	☐	☐	☐	☐

彩票 (lottery: random selection)	☐	☐	☐	☐	☐	☐	☐
回顾性价值 (retrospective value: favoring those with significant past contributions)	☐	☐	☐	☐	☐	☐	☐
地理(geography: favoring recipients located closer to the donor organ)	☐	☐	☐	☐	☐	☐	☐
互惠(reciprocity: favoring registered organ donors or those whose immediate family members have donated)	☐	☐	☐	☐	☐	☐	☐

2、您认为在器官分配中，谁应该来决定、参与或只具有咨询功能，或者谁不应该参与？[矩阵单选题] *

Who should decide, participate or have only an advisory function and who should not be involved in organ allocation? [Matrix single-choice] *

	决定权 (Decision-making right)	共同决定权 (Right of co-determination)	咨询职能 (Advisory function)	不参与(No involvement)	我不知道(I do not know)
医疗保险(Health insurance institutions)	☐	☐	☐	☐	☐
医务人员 (Medical professionals)	☐	☐	☐	☐	☐
护理人员 (Caregivers)	☐	☐	☐	☐	☐
移植患者 (Transplant patients)	☐	☐	☐	☐	☐
移植患者家属 (Patients' families)	☐	☐	☐	☐	☐
伦理学家 (Ethicists)	☐	☐	☐	☐	☐
社区代表 (Community representatives)	☐	☐	☐	☐	☐
律师(Lawyers)	☐	☐	☐	☐	☐

3、您认为以下哪些患者群体应优先获得器官移植？[矩阵文本题] *（请注意，“优先获得器官移植”意味着这些患者群体将首先获得器官移植，并不意味着其他患者无法获得，而是稍后获得）。

Would you justify if the following groups of patients should be prioritised for transplantation? (Please note: “Prioritised for transplantation” means that this group of patients receive a donor organ first. This does not mean that other patients do not receive a donor organ but rather that they receive at a later time a donor organ for transplantation.)

标准 (Criterion)				
年龄 (Age)	☐ 年轻患者 (Younger patients)	☐ 随机 (Random)	☐ 年长患者 (Older patients)	☐ 我不知道 (I don't know)

志愿(社会参与) (Voluntary/Social engagement)	○ 有社会参与的患者 (Patients with social engagement)	○ 随机 (Random)	○ 没有社会参与的患者 (Patients without social engagement)	○ 我不知道 (I don't know)
存活机会 (Chance of survival)	○ 存活机会低的患者 (Patients with low chances of survival)	○ 随机 (Random)	○ 存活机会高的患者 (Patients with higher chances of survival)	○ 我不知道 (I don't know)
生活质量 (Quality of life)	○ 生活质量低的患者 (Patients with lower quality of life)	○ 随机 (Random)	○ 生活质量高的患者 (Patients with higher quality of life)	○ 我不知道 (I don't know)
行为(吸烟、饮酒、运动少) (Behaviours: smoking, drinking, less sports)	○ 健康行为的患者 (Patients with healthy behaviour)	○ 随机 (Random)	○ 不健康行为的患者 (Patients with unhealthy behaviour)	○ 我不知道 (I don't know)
遵医行为 (Compliance with medical advice)	○ 遵医患者 (Compliant patients)	○ 随机 (Random)	○ 不遵医患者 (Non-compliant patients)	○ 我不知道 (I don't know)
等待时间 (Waiting list)	○ 等待时间短的患者 (Patients waiting for a short time)	○ 随机 (Random)	○ 等待时间长的患者 (Patients waiting for a longer time)	○ 我不知道 (I don't know)
社会责任(照顾子女、亲属) (Social responsibility: care for children, relatives)	○ 有社会责任的患者 (Patients with social responsibility)	○ 随机 (Random)	○ 无社会责任的患者 (Patients without social responsibility)	○ 我不知道 (I don't know)
职业 (Occupation)	○ 有工作的患者 (Patients who are working)	○ 随机 (Random)	○ 没工作的患者 (Patients who are not working)	○ 我不知道 (I don't know)
紧急程度 (Urgency)	○ 仍能用原器官生存更久的患者 (Patients who live a longer time with their own organ)	○ 随机 (Random)	○ 若不换器官会死亡的患者 (Patients who would die without a new organ)	○ 我不知道 (I don't know)
器官机会 (Organ offer)	○ 因组织匹配而经常获得器官的患者 (Patients often get organ offers due to tissue type)	○ 随机 (Random)	○ 因组织匹配仅获得少量器官的患者 (Patients get only a few organ offers due to tissue type)	○ 我不知道 (I don't know)

4、如果为那些曾经注册为器官捐献者的患者优先安排进行移植，您会支持这一提议吗？请根据以下陈述进行选择。[矩阵单选题] *（请注意，“优先获得器官移植”意味着这些患者群体将首先获得器官移植，并不意味着其他患者无法获得，而是稍后获得）。

Would you justify the proposal, if patients should be prioritised for transplantation if they are registered donors? Please indicate on the basis of the following statements. Please note: “Prioritised for transplantation” means that this group of patients receive a donor organ first. This does not mean that other patients do not receive a donor organ but rather that they receive at a later time a donor organ for transplantation.

陈述 (Statements)	非常不同意	不同意 (Disagree)	既不同意也不反对	同意 (Agree)	非常同意 (Strongly)
-----------------	-------	----------------	----------	------------	-----------------

	(Strongly disagree)		(Neither agree nor disagree)		agree)
我会支持这一提议。I would support this proposal	☐	☐	☐	☐	☐
我认为这一提议在伦理上值得商榷。I think that this proposal is ethically questionable	☐	☐	☐	☐	☐
帮助他人应当比增加获得器官的机会更重要。The reason to help others should be more important than to increase the chances for an organ offer	☐	☐	☐	☐	☐
如果这一提议成为法律，会有更多人注册成为器官捐献者 /。If this proposal becomes law, more people will register themselves as organ donors	☐	☐	☐	☐	☐

以下依赖于（题目：您是否已经决定好要不要捐献器官？）第 2 个选项：不，我还没决定好；或者（题目：您是否已经决定捐献或不捐献器官？或者决定让他人来代替您做出决定？）第 2 个选项：我决定不捐献器官。

Below depends on the second option of: “No, I have not decided yet”(Have you already decided whether or not to donate your organs?) OR the second option of: “I decided not to donate my organs”(Have you decided to donate or not donate your organs, or to let someone else decide on your behalf?).

如果这个方案成为法律，我会注册成为器官捐献者 / If this proposal becomes law, I will register myself as an organ donor	☐	☐	☐	☐	☐
---	-----------------------	-----------------------	-----------------------	-----------------------	-----------------------

5、如果考虑降低那些因不良生活习惯（酗酒、吸烟等）而导致器官衰竭患者的移植优先权，你会支持这一提议吗？请根据以下理由进行选择。[矩阵单选题] *

Would you justify the proposal that patients should be deprioritized for transplantation if their organ failure is caused by unhealthy lifestyle habits (such as heavy drinking or smoking)? Please indicate your view on the basis of the following statements. [Matrix single-choice question]

陈述 (Statements)	非常不同意 (Strongly disagree)	不同意 (Disagree)	既不同意也不反对 (Neither agree nor disagree)	同意 (Agree)	非常同意 (Strongly agree)
我会支持这一提议。I would support this proposal.	☐	☐	☐	☐	☐
我认为这一提议在伦理上值得商榷。I think that this proposal is ethically questionable.	☐	☐	☐	☐	☐
对个人行为的考虑应当比增加获得移植机会更重要。	☐	☐	☐	☐	☐

Consideration of personal behavior should outweigh increasing access to transplantation.					
如果这一提议成为法律，会有很多人受到歧视。If this proposal were enacted into law, many people would be subject to discrimination.	☐	☐	☐	☐	☐

6、您对中国器官分配制度的公平性如何评价？[单选题] *

How would you evaluate the fairness of China's organ allocation system? [Single-choice question]*

- | | |
|---------------------------------------|--|
| ☐ 非常公平 | ☐ Very fair |
| ☐ 公平 | ☐ Relatively fair |
| ☐ 一般 | ☐ Neutral |
| ☐ 不公平 | ☐ Somewhat unfair |
| ☐ 非常不公平 | ☐ Very unfair |
| ☐ 我没有足够的知识来评估这个系统 | ☐ I do not have sufficient knowledge to evaluate this system |

7、器官分配的过程十分复杂。如果人工智能（AI）能够被用于分析和处理相关信息，从而帮助决定器官分配的优先次序，您对此的态度是？[单选题] *

The organ allocation process is very complex. If artificial intelligence (AI) could be used to analyze and process relevant information to help determine organ allocation priorities, what is your attitude toward this? [Single-choice question] *

- | | |
|--------------------------------|---|
| ☐ 完全可以接受 | ☐ Fully acceptable |
| ☐ 部分接受 | ☐ Partially acceptable |
| ☐ 中立 | ☐ Neutral |
| ☐ 部分不可接受 | ☐ Partially unacceptable |
| ☐ 完全不可接受 | ☐ Completely unacceptable |
| ☐ 我不知道/不确定 | ☐ I don't know / Not sure |

非常感谢您花费宝贵的时间填写此问卷!

Thank you for spending your valuable time filling out this questionnaire.